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Protokół Nr 37-07/2013 z  posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska 

z dnia 16 maja 2013 r. 
w  Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 

 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 6-osobowym składzie, wg. listy obecności, 
stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Daszczyńska.  

Przewodnicząca stwierdziła kworum, otworzyła posiedzenie i powitała zabranych. 
Następnie poinformowała, Ŝe porządek został wysłany członkom Komisji oraz 
gościom 7 dni przed posiedzeniem.  

 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Przewodnicząca poinformowała o następujących zmianach do porządku: 

1) Uzupełnienie o druki nr 908, 907, 889, 800, 910 
 
2) Zdjęcie punktu „Depresja i inne choroby psychiczne, najnowsze metody ich 

diagnozowania i leczenia” z powodu konieczności wyjazdu słuŜbowego osoby 
referującej – p. Karin Godziniec 
 

3) Zdjęcie punktu „Omówienie sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Miasta 
Gdańska z Organizacjami Pozarządowymi w roku 2012” na prośbę p. prezydent 
Kamińskiej  

 
Uwzględniając powyŜsze porządek przedstawiał się następująco: 

1. Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta 
Gdańska na 2013 rok – druk nr 908 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – druk nr 907 

 
3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na 

które przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2013 roku – druk nr 889 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Bazy Priorytetów Inwestycyjnych 
Miasta Gdańska – druk nr 800 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i trybu przyznania 
pomocy dla 3-osobowej rodziny repatrianckiej z Kazachstanu, zaproszonej na pobyt 
stały do Gdańska – druk nr 910 
 

6. Pytania Radnych do Przedstawicieli Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Działania na rzecz seniorów w praktyce na przykładzie Śródmieścia i Młynisk  
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8. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja  
 

Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”. 

 
     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok – druk nr 908 
 
Druk nr 908 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Jolantę Ostaszewską – Dyrektor Wydziału Finansowego UM zreferowała projekt 
uchwały.  
  
Nie było Ŝadnych pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 36-6/164/20/2013 – załącznik nr 5 do protokołu.  
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – 
druk nr 907 
 
Druk nr 907 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Jolantę Ostaszewską – Dyrektor Wydziału Finansowego UM zreferowała projekt 
uchwały.  
  
Nie było Ŝadnych pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 36-6/165/21/2013 – załącznik nr 7 do protokołu. 
 
     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2013 roku – druk nr 889 
 
Druk nr 889 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
BoŜena Szpek - Kierownik Działu Programów Rynku Pracy w Powiatowym 
Urzędzie Pracy w Gdańsku zreferowała projekt uchwały.  
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Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Proszę mi powiedzieć czy jakieś nowe ułatwienia są dla pracodawców, w związku ze 
zwiększeniem się ilości miejsc oferowanych osobom niepełnosprawnym? I jak to się 
ma do tego, Ŝe przedsiębiorcy niepełnosprawni nie chcą otwierać jednoosobowej  
działalności.  
 
BoŜena Szpek - Kierownik Działu Programów Rynku Pracy w Powiatowym 
Urzędzie Pracy w Gdańsku  
O środki na podjęcie ubiegają się osoby niepełnosprawne. Z analizy poprzednich lat 
nie zawsze było aŜ tak wielkiego zainteresowania tą formą, podjęcie działalności 
wiąŜe się z bardzo duŜą odpowiedzialnością. Oczywiście ludzie składają wnioski 
aczkolwiek… 
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Ale co takiego dano przedsiębiorcom, Ŝe chcą zatrudniać osoby niepełnosprawne, 
czy są jakieś nowe udogodnienia?  
 
BoŜena Szpek - Kierownik Działu Programów Rynku Pracy w Powiatowym 
Urzędzie Pracy w Gdańsku  
Nie, są te same warunki. Jest moŜe większa świadomość, motywacja i nic się nie 
zmieniło. 
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Gmina nie ma dodatkowego programu, który pracodawców doposaŜa?  
 
BoŜena Szpek - Kierownik Działu Programów Rynku Pracy w Powiatowym 
Urzędzie Pracy w Gdańsku  
Gmina nie, natomiast powiat tak. W zeszłym roku przystąpiliśmy jako urząd do 
programu wyrównywanie róŜnic między regionami, aczkolwiek tylko powiat mógł 
się o to ubiegać bo są określone warunki, chodzi tu o stopę bezrobocia. 
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Czy moŜemy domniemywać, Ŝe te 120 tys. wzięte ze środków, które miały być na 
podjęcie działalności gospodarczej lub wniesienie wkładu do spółdzielni socjalnej 
będziemy za x miesięcy uzupełniać osobną uchwałą Rady Miasta Gdańska,  
dotyczącą dofinansowania spółdzielni socjalnej?  
 
BoŜena Szpek - Kierownik Działu Programów Rynku Pracy w Powiatowym 
Urzędzie Pracy w Gdańsku  
Udzielanie środków na załoŜenie lub wkłady w spółdzielnię socjalną, odnośnie 
PFRONU jest tylko moŜliwość wkładu do spółdzielni socjalnej, nie ma moŜliwości 
zakładania nowej. To jest w ramach tych samych środków, aczkolwiek ostatnio było 
kilka osób, które były zainteresowane i na pewno one nie stracą nic na tym Ŝeby 
nie mogli otrzymać. Być moŜe w tym roku nam się uda na terenie naszej gminy 
dodatkową spółdzielnię utworzyć. To jest tylko częściowe przesunięcie, mamy 
pozostawione środki takŜe nie zabraknie dla tych osób, które chcą bądź włoŜyć jako 
wkłady do spółdzielni bądź załoŜyć własną działalność gospodarczą.  
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Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Rodzinie  
Proszę zauwaŜyć, Ŝe to nie są środki tylko na spółdzielnię, tylko dla osób 
niepełnosprawnych, którzy chcieliby załoŜyć.  
 
BoŜena Szpek - Kierownik Działu Programów Rynku Pracy w Powiatowym 
Urzędzie Pracy w Gdańsku  
W tej chwili gdybyśmy tych środków nie przesunęli mamy wnioski dla pracodawców, 
którym musielibyśmy po prostu odmówić a nie zabraknie dla osób 
niepełnosprawnych.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
A był jakiś wniosek osoby niepełnosprawnej o załoŜenie spółdzielni?  
 
BoŜena Szpek - Kierownik Działu Programów Rynku Pracy w Powiatowym 
Urzędzie Pracy w Gdańsku  
JuŜ mocno mamy zaawansowane rozmowy, ja teŜ jestem w ścisłym, osobistym 
kontakcie z osobami i myślę, Ŝe coś z tego wyjdzie. DuŜo osób przychodzi, 
zazwyczaj jako osoby, które chcę załoŜyć spółdzielnię socjalną ale musi być 
wzajemne zaufanie co najmniej 5 osób, Ŝeby to się wszystko potoczyło. Teraz 
mamy 3 osoby chętne do cukierni, ale na razie są to bardzo wstępne rozmowy.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Tutaj alokacja środków musi być tak dokonana Ŝeby zostały racjonalnie 
wykorzystane. Tylko czy zmniejszenie zapotrzebowania na te środki potrzebne do 
wniesienia jako wkład do spółdzielni socjalnej z 600 tys. na 480 tys.  to nie jest 
wskaźnikiem, Ŝe ta spółdzielnia dostaje „zadyszki”? czy to nie jest wskaźnik 
gorszego funkcjonowania spółdzielni?    
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Rodzinie  
Muszę to sprostować: ta zmiana nie dotyczy spółdzielni juŜ istniejących, to są 
pieniądze przeznaczone dla osób niepełnosprawnych, które chciałyby zakładać 
spółdzielnie.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Ja jestem jak najbardziej za, natomiast wsłuchiwałem się w odpowiedź i chciałem 
sprowokować państwa do jednej rzeczy czy te 480 tys. nie jest za duŜą kwotą i czy 
nie warto byłoby przy jednej uchwale Rady Miasta pokusić się na dołoŜenie 
pieniędzy dla osób niepełnosprawnych poszukujących pracy, czy na jakieś szkolenia 
dla nich.  
 
BoŜena Szpek - Kierownik Działu Programów Rynku Pracy w Powiatowym 
Urzędzie Pracy w Gdańsku  
Na takie szkolenia mamy zabezpieczone środki i na pewno zostaną wykonane. 
Mamy róŜne szkolenia, to tylko zaleŜy od zaangaŜowania samych osób.  
 
Nie było więcej pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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OPINIA  Nr 36-6/166/22/2013 – załącznik nr 9 do protokołu.  
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Bazy Priorytetów 
Inwestycyjnych Miasta Gdańska – druk nr 800 
 
Druk nr 800 – stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku ogólnie zreferował projekt uchwały.  
 
W zakresie pomocy społecznej: 
 
Danuta Podogrodzka – Lost – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie  
Chcielibyśmy wnieść zmianę pozycji numer 1 w załączniku w zakresie zmiany 
budŜetu przeznaczonego na potrzeby centrum pracy socjalnej przy ul. Piastowskiej 
na budynek przy ul. Batorego 26. Z uwagi na to, Ŝe ten budynek na ul. Batorego 
jest budynkiem, który jest budynkiem przystosowanym dla osób niepełnosprawnych 
i jest budynkiem, który w większym zakresie niŜ przy ul. Piastowskiej będziemy 
mogli jako pomoc społeczna wykorzystać.  
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  
Jest tam dwa razy większa powierzchnia, równieŜ  lokalizacja dla naszych klientów 
jest lepsza bo jest bliŜej jeśli chodzi o komunikację, a jednocześnie jest to 
budynek parterowy, wymagający duŜo mniej zaangaŜowania inwestycyjnego w jego 
remont i przygotowanie, stąd spodziewamy się, Ŝe duŜo wcześniej mógłby słuŜyć 
mieszkańcom i pracownikom. Poza tym powierzchnia tego obiektu jest dwukrotnie 
większa, wynosi aŜ 900 metrów i liczymy na to, Ŝe w tak dobrym sąsiedztwie jakim 
jest Zespół Szkół Specjalnych i dosyć duŜy miejski teren będzie moŜna włączyć 
róŜnego rodzaju dzienne funkcje, o których rozwoju myślimy, natomiast Piastowską 
wzięliśmy tylko dlatego, Ŝe nie było nic innego. Rozpaczliwie poszukiwaliśmy przez 
okres ponad roku na skutek interwencji rad osiedli, Ŝe pracownicy socjalni są poza 
rejonem. Wzięliśmy Piastowską bo nie było nic innego ale nie wzięliśmy go dlatego 
bo nam się podobało, była tam kwestia dźwigu bo jest to dwupiętrowy budynek, 
braku moŜliwości przebicia większych otworów w szczególności drzwiowych, mała 
działka co wszystko powodowało, Ŝe jak dostaliśmy tę propozycję to wszyscy 
byliśmy bardzo szczęśliwi.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Rozumiem, Ŝe dostaniecie cały ten budynek?  
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
JuŜ dostaliśmy. Decyzja Wydziału Skarbu jest jeszcze co prawda nieprawomocna ale 
juŜ jest. 
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Jest jakieś przeznaczenie dla tego budynku na Przymorzu?  
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Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Nie, oddajemy go.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Na pewno zostanie rozpisany jakiś konkurs na ten budynek.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Ja bardzo dziękuję za wydzielenie modernizacji Leczkowa i wydzielenie tego 
fragmentu – budowa domków dla… Bo sami nie wiedzieliśmy jak to wygląda  i gdzie 
ta inwestycja się podziała.  
 
Jacek W. Teodorczyk – Przewodniczący Komisji  
Wiem, Ŝe na Batorego uwolnił się budynek, w którym odbywały się warsztaty 
terapii zajęciowej. Dlaczego zrezygnowano z tego pomieszczenia na Batorego na 
warsztaty terapii zajęciowej a znaleziono inne pomieszczenia? czy ten budynek nie 
spełniał warunków?  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Decyzja jest decyzją podmiotu, który wynajmował. Podmiot, który wynajmował nie 
miał pieniędzy na to Ŝeby wyremontować i dostosować większą część tego budynku 
i nie potrzebował go w całości. W związku z tym pozostałaby niewykorzystana część 
budynku. My musimy patrzeć racjonalnie na wykorzystanie tych przestrzeni 
miejskich. Ten budynek takŜe nie był potrzebny Batorego jako warsztaty dla dzieci, 
nie był w ten sposób uŜywany, tam zostały mchem porosłe, stare ślusarskie 
obrabiarki. Natomiast szkołę czeka duŜa praca nad dostosowaniem tej posiadanej w 
dalszym ciągu z drugiej strony budynku, warsztatowej i dostosowanie do wymogów 
kształcenia, które szkoła ma w tej chwili przed sobą. Szkoła przygotowuje się w tej 
chwili do duŜego projektu unijnego, właśnie byłam na części dyskusji w 
departamencie na temat tego projektu, oni będą je pozyskiwali ale ta całość nie 
była im potrzebna do realizacji zadań budŜetowych. Myślę, Ŝe się tutaj po prostu 
spotkały interesy wszystkich podmiotów miejskich, które w ten sposób 
pomieszczone lepiej będą funkcjonować. A Piastowska to jest taki budyneczek, Ŝe… 
tam była willa mieszkalna, być moŜe jakiś podmiot jakąś swoją funkcję tam 
zrealizuje.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Ja rozumiem, Ŝe to nowe pomieszczenie, będzie wymagało większych wydatków niŜ 
przystosowanie na ul. Piastowskiej?  
 
 Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Właśnie nie.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
To w takim razie rozumiem, Ŝe ten budynek bardziej spełni te oczekiwania dla    
warsztatów terapii zajęciowej niŜ na Piastowskiej? to w takim razie jeŜeli nie będą 
większe wydatki to mogę powiedzieć, Ŝe jako radni jesteśmy w niekomfortowej 
sytuacji bo dostaliśmy te zmiany w ostatniej chwili. Częściowe odpowiedzi 
otrzymałem juŜ od pani prezydent bo nie wiedziałem czy ta decyzja jest celowa 
itd.  
 



7 
 

Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Wtedy kiedy był przygotowany projekt uchwały tej decyzji jeszcze nie było ale 
skoro ona juŜ jest to chcemy to zrobić za jednym zamachem z autopoprawką niŜ za 
miesiąc przychodzić i zmieniać.  
 
Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych  
Przygotowujemy się do uruchomienia procedury przetargowej i dobrze jest juŜ  
zlecić dokumentację na odpowiedni budynek. 
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Byliśmy troszeczkę zaskoczeni tą zmianą bo pani prezydent powiedziała, Ŝe 
poprzedni podmiot wynajmujący – Batorego nie miał pieniędzy na remont tego 
budynku. Domniemam, Ŝe to była własność szkoły a więc miasta, teraz przejmie to 
MOPR i kto będzie finansował remont tego nowego budynku? TeŜ miasto.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Proszę państwa – co innego jest jak inwestujemy w remont dla swojej jednostki a 
inwestować w remont dla jednostki zewnętrznej.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Pani prezydent powiedziała, Ŝe m.in. szkoła pozbywa się tych warsztatów poniewaŜ 
podmiotu nie stać na remont tego obiektu.  
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
W tym budynku były dwa róŜne warsztaty i być moŜe tu mylone są pewne pojęcia. z 
jednej strony był podmiot, którym była organizacja, która wyszła i to jest jej 
autonomiczna decyzja i jej nie mieszajmy, natomiast większą część budynku 
zajmowały warsztaty szkolne. Organizacja, która wyszła i zajmowała kawałeczek w 
tym budynku teŜ prowadziła warsztaty ale nie szkolne, a terapii zajęciowej, być 
moŜe to spowodowało chaos, Ŝe i tu, i tu warsztaty.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Rozumiem, Ŝe jeŜeli warsztaty szkolne nie są potrzebne szkole zawodowej to co 
tam dalej będzie robiła szkoła zawodowa, czy oni będą mieli na tyle wystarczające 
zaplecze Ŝeby móc realizować swoje zadania?  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
AleŜ oczywiście panie radny. Z drugiej strony szkoły jest ogromna przestrzeń 
warsztatowa, która jest uŜywana. Natomiast ta część warsztatów szkolnych, o 
której mówimy była zamknięta na 10 spustów, stara sala ślusarni, w której stały 
obrabiarki mchem zarosłe i one juŜ w takiej formule nie są zupełnie potrzebne. To 
co jest realizowane w ramach uczenia tego zawodu jest uczone tak naprawdę u 
pracodawców a mały warsztat, który tym uczniom słuŜy mieści się z drugiej strony 
szkoły. To zaplecze warsztatowe, które szkoła posiada z drugiej strony jest dla tej 
szkoły wystarczającym zapleczem, ono takŜe ostatnio ulegało zmianom bo tam były 
stare szwalnie, które teŜ nie były potrzebne.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  



8 
 

W roku 1999 stoczono ogromną batalię dotyczącą obrony tejŜe szkoły przed 
likwidacją. Zresztą jak juŜ pani prezydent była na stanowisku wróciła sprawa jak 
bumerang. Wtedy chodziło o Wita Stwosza i wtedy jedną z podstaw likwidacji Wita 
Stwosza był fakt rozbudowy, albo inaczej – zainwestowania ogromnych pieniędzy i 
pięknych perspektyw na rozbudowę szkoły dla niepełnosprawnych na Batorego.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
To jest bezzasadne wracanie do historii. Nie ma Ŝadnych zamiarów likwidacji szkoły 
na Batorego, przynajmniej za moich czasów, wręcz odwrotnie – realizując 
eksperyment edukacyjny zapewniłam moŜliwości funkcjonowania zarówno szkole 
na Batorego, jak i szkole na Wita Stwosza. Nigdy nie chciałam zlikwidować szkoły 
na Wita Stwosza, chciałam tylko, Ŝeby realizowała ścieŜkę edukacyjną, do której 
jest przystosowana. Nie było na to zgody bo była awantura i wojna o to, Ŝe ja coś 
zamykam i likwiduję, w związku z tym odstąpiłam od tej zmiany wprowadzając 
eksperyment edukacyjny i ucząc się jeszcze raz ze wszystkimi pracującymi w 
nowych szkołach tego w jaki sposób powinna być realizowana oferta edukacyjna. 
oferta edukacyjna została wypracowana w eksperymencie. Będzie kontynuowana 
nadal, ona pociąga za sobą zmiany w obu szkołach. PoniewaŜ nie da się przez 40 lat 
kształcić introligatorów i trzymać szwalnie, które nie są potrzebne, Ŝadnej z tych 
szkół nie grozi Ŝadne zamknięcie, Ŝadne zuboŜenie. 
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Przypominam, Ŝe jesteśmy na Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia, a to są 
sprawy edukacji. 
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Chciałbym dokończyć o co mi chodziło: problem polega na tym, Ŝe zostają te dwie 
szkoły z perspektywą rozwoju. JeŜeli ja jestem dzisiaj zaskoczony, Ŝe ogromna 
część zaplecza dydaktycznego, ja nie wiem czy ono jest wykorzystane, a jeŜeli nie, 
to teŜ jest ogromna troska bo 1000 metrów przy szkole zawodowej jest 
niewykorzystane. Dlaczego pani od kilku lat nie udaje się tak tego zreformować, 
Ŝeby to wykorzystać? Bo jeŜeli my zabierzemy teraz to zaplecze dydaktyczne szkole 
zawodowej, to o tyle pomniejszamy ten cały warsztat.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Jeszcze raz przypominam, Ŝe jesteśmy na Komisji Spraw Społecznych i Ochrony 
Zdrowia. 
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Ale tego nie było wczoraj na Komisji Edukacji, to kiedy mam się zapytać? 
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Jeszcze raz mówię - nie pomniejsza się części edukacyjnej. To co było 
niewykorzystane było wynajmowane panu, który robił kowalstwo, panu, który robił 
znaki drogowe, warsztatowi terapii zajęciowej. To wynajmowanie nie rozwiązuje 
sprawy, a wiemy juŜ dzisiaj w jakim kierunku szkoła będzie się dalej rozwijać i ta 
przestrzeń nie jest szkole w rozwoju potrzebna.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
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Gdybyśmy wiedzieli, Ŝe szkoła ma jakieś perspektywy rozwoju w jakimś innym 
kierunku, czy wprowadzi jakieś zawody, to… 
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
JeŜeli pan radny sobie Ŝyczy, to moŜemy sobie na ten temat porozmawiać na 
Komisji Edukacji. Bardzo chętnie państwu to przedłoŜę.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Super.  
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Zamieszanie wyszło dzisiaj przed godziną 14:00 i z naszej winy. Dostaliśmy 
uchwałę, gdzie były załączniki i spojrzeliśmy, Ŝe jest Piastowska i przeraziłyśmy się 
z koleŜanką, Ŝe jeśli tego nie zmienimy dzisiaj, to na sesji zostanie tak uchwalone i 
trzeba będzie robić Piastowską. Więc to z mojej i z koleŜanki winy to całe 
zamieszanie dzisiaj.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Chciałem zapytać pana dyrektora – program likwidacji barier architektonicznych 
czyli te podmioty, które są tu wymienione rozumiem, Ŝe a priori równieŜ inne 
podmioty otrzymają?  
 
Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  
Tak. W tej chwili juŜ jest po przetargu – budowa windy w przychodni na Chełmie. 
trzymamy się jednak hierarchii, tego co jest przygotowane wg kolejności czyli do 
realizacji idą te przedsięwzięcia, które są juŜ przygotowane, wycenione. 
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji   
Rozbudowa DPSu na Stogach – zanim do tego dojdzie potrzebna jest zmiana planu 
zagospodarowania i potrzebne są prace projektowe, na jakim to jest etapie? Wiem, 
Ŝe najpierw było przystąpienie do planu, kiedy będzie ewentualnie zmiana i kiedy 
się zaczną te prace projektowe? Czy pani moŜe coś wie na ten temat? Nie, to w 
takim razie czy są jeszcze jakieś pytania?  
 
Teresa Frąckowiak – Radna Dzielnicy Chełm 
 Czy w inwestycjach jest przewidziana taka inwestycja jak ośrodek pomocy 
społecznej w tej dzielnicy? Społeczeństwo się starzeje i jest taka potrzeba, Ŝeby 
taki ośrodek powstał.  
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Czy pani ma na myśli jakąś funkcje dzienną dla seniorów czy dzieci? śeby w ciągu 
dnia zająć się tymi osobami wymagającymi opieki, czy pani myśli o domu pomocy 
społecznej całodobowej.  
 
Teresa Frąckowiak – Radna Dzielnicy Chełm 
Właściwie to trudno mi powiedzieć bo ja sama się tym nie zajmuję ale chodzi 
raczej o dom samopomocy dla osób, które są pozbawione opieki najbliŜszych.  
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Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Mamy 7 takich domów na terenie Gdańska i nie ma potrzeby osobnego dla kaŜdej 
dzielnicy bo słuŜą one wszystkim mieszkańcom. Natomiast jeśli chodzi o domy 
dziennego pobytu, to naszym zamiarem jest Ŝeby w kaŜdej dzielnicy była taka 
funkcja dzienna z posiłkiem dla seniorów, dla osób niepełnosprawnych i w 
placówkach dla dzieci. I taką w przyszłości przewidujemy ale robimy to na zasadzie 
wynajmowania, czy podnajmowania terenów miejskich, które dostajemy w 
uŜyczenie bez konieczności inwestycji, wpisywania, kupowania. 
 
Teresa Frąckowiak – Radna Dzielnicy Chełm 
A jeśli byłaby taka osoba fizyczna, która by chciała jakiś obiekt tego typu stworzyć, 
poprowadzić czy byłyby moŜliwości dofinansowania?  
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Ja zapraszam panią do siebie i porozmawiamy sobie na ten temat.  
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 36-6/167/23/2013 – załącznik nr 11 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i trybu 
przyznania pomocy dla 3-osobowej rodziny repatrianckiej z Kazachstanu, 
zaproszonej na pobyt stały do Gdańska – druk nr 910 
 
Druk nr 910 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Krzysztof Pałkowski – Kierownik Referatu Spraw Wojskowych w Wydziale Spraw 
Obywatelskich Urzędu Miejskiego w Gdańsku zreferował projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Przemysław Ryś – członek Komisji  
Czy te osoby są jakoś sprawdzane? Pytam w nawiązaniu do ostatniej tragedii gdzie 
repatriant zastrzelił 3-osobowa rodzinę.  
 
Krzysztof Pałkowski – Kierownik Referatu Spraw Wojskowych w Wydziale Spraw 
Obywatelskich Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Te osoby są sprawdzane przez Ministerstwo Spraw Wewnętrznych.  
 
Nie było więcej pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
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USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 36-6/168/24/2013 – załącznik nr 13 do protokołu.  
 
     PUNKT 6 
Pytania Radnych do Przedstawicieli Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Nie było pytań radnych.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
W związku z planowanym odejściem z pracy pani dyrektor Danuty Podogrodzkiej – 
Lost, korzystając z okazji,  chciałabym bardzo serdecznie podziękować w imieniu 
wszystkich kolegów za bardzo merytoryczną współpracę i chciałabym Ŝyczyć w 
imieniu nas wszystkich powodzenia na innym bardzo odpowiedzialnym stanowisku. 
Liczymy, Ŝe będzie nas pani bardzo często zapraszać.  
 
Danuta Podogrodzka – Lost – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie  
Państwo radni, to ja chciałam podziękować za współpracę, za zrozumienie, za te 
wszystkie chwile przez 7 lat kiedy jestem zastępcą dyrektora. Z niektórymi z 
państwem radnymi jestem od początku. Pamiętam te chwile kiedy 
wyprowadzaliśmy dzieci z domu dziecka, to była moja pierwsza Komisja, na której 
tutaj byłam, gdzie najbardziej aktywnym radnym jest pan Gierszewski. Ta Komisja 
jest Komisją wyrozumiałą, państwo radni jesteście niezwykle dociekliwi w swoich 
pytaniach, zawsze mogłam się zwrócić wcześniej Ŝeby pewne kwestie omówić. W 
szczególności chce podziękować tym radnym, z którymi udało mi się rozwiązywać 
interwencje, bardzo trudne, interwencje mieszkańców, wspólne spotkania z tymi 
mieszkańcami Ŝeby rozwiązać problem. Udało nam się sporo tych problemów 
porozwiązywać. Mam nadzieję, Ŝe będziecie państwo mile wspominać teŜ chwile ze 
mną. Dziękuję bardzo za współpracę. Idę na dyrektora Domu Pomocy Społecznej 
więc mam nadzieję, Ŝe będziemy się spotykać, będą państwa zapraszać do siebie. 
Chciałabym aby ten Dom Pomocy był wzorcowy, Ŝeby był taką wizytówką dla pana 
prezydenta, czy dla państwa radnych i mam nadzieję, Ŝe to mi się uda. Mam duŜo 
pomysłów i oczekuję od państwa, Ŝe będziecie mnie wspierać.  
 
 
     PUNKT 7 
Działania na rzecz seniorów w praktyce na przykładzie Śródmieścia i Młynisk  
 

Pani Anna Staruszkiewicz, Prezes Fundacji Inicjatyw Społeczno - Kulturalnych 
"Forum" (przedstawiając prezentację multimedialną): 
Szanowni państwo radni, wczoraj miałam zaszczyt być z wizytą na podsumowaniu 
pierwszej edycji konkursu ogłoszonego przez parę prezydencką, o ich nagrodę 
„Dobry klimat dla rodziny”. Było 200 róŜnych gmin, które startowały w konkursie, w 
kategorii integracja międzypokoleniowa gmina miasta Gdańska  otrzymała 
nominację. W ramach tego zadania dwie organizacje pozarządowe były 
prezentowane czyli Dom Sąsiedzki „Za murami” i Dom Sąsiedzki „Przyjazna 
Przystań” na Oruni. Nasza Fundacja zaczęła działać w środowisku od rozwiązywania 
problemów społecznych do szukania partnerów, którzy mogliby nas wspierać. W 
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ramach projektu dostaliśmy członkami Gdańskiej Sieci Partnerstw Lokalnych. Jako 
fundacja znaleźliśmy 15 partnerów na Śródmieściu, nasza koalicja została oficjalnie 
podpisana z Prezydentem Miasta Gdańska. Nasi partnerzy to m.in. Gdańska 
Fundacja Dobroczynności, Centrum Kształcenia Ustawicznego, Pałac MłodzieŜy, 
Związek Harcerstwa Polskiego, Stowarzyszenie Nory Port Sztuki poniewaŜ na 
Śródmieściu mają swoją galerię, Muzeum Narodowe, Gdańskie Towarzystwo 
Przyjaciół Sztuki, WyŜsza Szkoła Handlowa, Nadbałtyckie Centrum Kultury, 
Towarzystwo Przyjaciół Gdańska, stworzyliśmy taką koalicję. Śródmieście ma 36 
tys. mieszkańców, my z początku zajęliśmy się tylko Starym Przedmieściem i 
Głównym Miastem Ŝeby zintegrować te dwa osiedla tak róŜne od siebie. Robiliśmy 
duŜą pracę, szukaliśmy ich toŜsamości, organizowaliśmy debaty, spotkania, została 
wydana nawet taka publikacja przygotowana przez prof. Januszajtisa. W Domu 
Sąsiedzkim prowadziliśmy klub seniora, najpierw to było najbliŜsze sąsiedztwo, 
najbliŜsze osoby, które tam przychodziły, zaglądały, potem to się rozrosło do 60 
osób starszych. W całym Śródmieściu jest 6000 osób starszych poza czynnościami 
zawodowymi więc to jest 1/5 mieszkańców. W tym klubie seniora powstał pomysł 
stworzenia Uniwersytetu III Wieku Ŝeby nie musieli dojeŜdŜać na Oliwę. Okazało 
się, Ŝe moŜemy stworzyć taki Uniwersytet. Myślałam, Ŝe to będzie niewielka grupa 
osób do 100, 150 osób, na początku wykładowcami byli wolontariusze seniorzy, 
którzy uczyli siebie nawzajem, potem Prezydent Miasta objął swoim patronatem i 
stworzyliśmy Gdańską Akademię Seniora. Akademia ma juŜ rok czasu i z tej grupy 
rozwinęła się do 300 osób. Dostała środki na większe działanie. Prowadzimy Klub 
Samopomocy Śródmieście we współpracy z Miejskim Ośrodkiem Pomocy Rodzinie, 
jest to zadanie powierzone przez Gminę. W tym Klubie Samopomocy jest 10 osób, 
są to osoby wykluczone, to są osoby najbiedniejsze i ten projekt, który my 
prowadzimy  jest dla nas pilotaŜowy poniewaŜ jako organizacja samorządowa 
działamy przy pomocy Gdańskiej akademii i chcemy tych ludzi jakoś zaangaŜować. 
JuŜ mamy pierwsze sukcesy bo działa od stycznia czyli 5 miesiąc gdzie na początku 
było to troszkę wycofane, był kłopot bo te osoby nawet ze sobą nie chciały 
rozmawiać ale juŜ tak nie ma, jest juŜ zupełnie inaczej. Radzimy sobie przede 
wszystkim dlatego, Ŝe mamy partnerów, koalicję. Nasi koalicjanci udostępniają 
nam sale. Klub Samopomocy jest czynny od poniedziałku do piątku czyli 5 dni w 
tygodniu, 4 godziny od 10:00 – 14:00, gdzie są zapewniane podstawowe usługi 
społeczne. Dbamy o kondycje psychofizyczną, Ŝeby te osoby w miejscu 
zamieszkania mogły pozostać jak najdłuŜej i nie musiały być kierowane do Domu 
Pomocy Społecznej. Dostajemy listy od wielu osób zadowolonych z naszej 
działalności. W lutym dostałam od miasta Gdańska duŜy 100 metrowy lokal przy ul. 
Stajennej, w tej chwili kończę remont, który kosztował 40 tys., tam będzie duŜo 
miejsca na rozwój naszej aktywności. Jest to ogromny wysiłek dla Fundacji bo na 
takie cele nie ma pieniędzy, są na cele merytoryczne. Jest ogromny problem bo nie 
rozumiem, Ŝe za ogrzewanie w jednym mieście w lokalu komunalnym płacę 3,80, 
natomiast na Stajennej płacę prawie 900 zł miesięcznie za centralne ogrzewanie, 
przeraŜa mnie to strasznie. Otrzymałam odpowiedź od Wspólnoty, Ŝe ta róŜnica 
wynika z kosztów utrzymania budynku. Mam prośbę do państwa radnych – 3 lata 
temu był konkurs na prowadzenie edukacji seniorów. Gdzieś to zginęło, obecnie w 
tych konkursach jest 50 tys. na całe miasto i na wszystkie organizacje. Mam grupę 
niepełnosprawnych seniorów ale mam równieŜ co raz większą grupę świadomych 
seniorów z Akademii. Osoby, które przychodzą do Akademii mają zajęcia dzięki 
czemu czują się potrzebni, są zdrowsi, radośniejsi. Dlatego mam prośbę aby 
przywrócić te pieniądze.  
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Pani Iwona Krasowska – Stowarzyszenie Rehabilitacji i Przedsiębiorczości 
Chciałam powiedzieć o nowej działalności naszego Stowarzyszenia – wsparciu dla 
seniorów – zaledwie 11 miesięcy współpracujemy z seniorami w dzielnicy Młyniska. 
Rok temu udało nam się stworzyć grupę wsparcia seniorów w ramach projektu dla 
osób niepełnosprawnych. Wtedy napisaliśmy projekt dla 15 niepełnosprawnych 
seniorów, potrzeby były większe, zaopiekowaliśmy się 17 osobami. W ramach 
codziennych zajęć odbywały się spotkania, prowadziliśmy rehabilitację ruchową, 
aktywizowaliśmy seniorów. Jedna z naszych seniorem robi biŜuterię i w ramach 
pracowni komputerowej sprzedaje ją przez Internet. Prowadzimy zajęcia 
integracyjne, wyjścia integracyjne, tych rzeczy dzieje się sporo. Od stycznia 
działamy jako klub samopomocy dla osób starszych, zrzeszamy 15 osób. Część osób 
z poprzedniej działalności udało się zaktywizować, są uczestnikami Uniwersytetu III 
Wieku, do klubów do Wajdeloty, jakiś innych form aktywności. Dwie osoby zostały 
wolontariuszami w naszym klubie samopomocy. Udało nam się zorganizować 
koncert wigilijny, odbyła się wigilia z radą osiedla, z którą współpracujemy. To jest 
osiedle gdzie mało się działo, teraz współpracujemy z radą osiedla, seniorzy 
podsuwają jakieś swoje pomysły dzięki czemu mogą czuć się bardziej potrzebni. 
Zorganizowaliśmy w grudniu turniej dla osób niepełnosprawnych w kręgle. 
Współpracujemy z Fundacją RC, w ramach projektu realizowanego przez RC 
odbywają się u nas szkolenia dla seniorów, są to szkolenia internetowe, szkolenia z 
wolontariatu. We współpracy z Centrum Wolontariatu byliśmy współorganizatorem 
(…) w styczniu tego roku. Mieliśmy tam wspólne stoisko, nasi seniorzy mieli kursy 
komputerowe na miejscu, jeden z naszych seniorów miał prelekcję na temat 
aktywności turystycznej, opowiadał o swoich podróŜach. Z seniorami do tej pory 
pracowaliśmy okazjonalnie ale po tych 11 miesiącach mogę z czystym sumieniem 
powiedzieć, Ŝe wychodzi nam ta współpraca. Seniorzy aktywizują się z naszą 
młodzieŜą niepełnosprawną i nawiązują się róŜne przyjaźnie międzypokoleniowe. 
Mamy na przykład pana, który trafił do nas w depresji, był juŜ na emeryturze, 
wcześniej pracował w firmie budowlanej. Zaproponował nam swoją pomoc, 
konsultacje w sprawie remontów i ta współpraca bardzo fajnie się układa, pomógł 
nam bardzo duŜo więc tutaj była obopólna pomoc i wszyscy są zadowoleni.  
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Chciałam podziękować ze strony Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie bo 
współpracujemy z jedną i drugą organizacją  i bardzo sobie tę współpracę cenimy 
bo rzeczywiście państwo robią niesamowicie waŜne rzeczy. Jest jeszcze ogromna 
potrzeba tworzenia kolejnych punktów dla seniorów nawet w samym Śródmieściu. 
Jeśli jest 6000 seniorów w Śródmieściu, a pani Staruszkiewicz ma ich pod opieką 
300, to ilu jeszcze wymaga tej opieki  i rzeczywiście potrzeby w tym zakresie są tu 
ogromne. Jak równieŜ działania na Młyniskach teŜ ogromnie sobie cenimy, 
szanujemy bo pani Iwona naleŜy juŜ do innego pokolenia a mimo wszystko bardzo 
dobrze rozumie środowisko i fajnie to wszystko wychodzi. My w Miejskim Ośrodku 
organizujemy róŜne formy aktywności. Strzeliliśmy w dziesiątkę z pewnego rodzaju 
szkoleniem, na które jest ogromne zapotrzebowanie – szkolenie z asertywności dla 
seniorów. Seniorzy nie potrafią mówić „nie” rodzinom, którzy ich często 
wykorzystują ale równieŜ róŜnym akwizytorom, reklamodawcom pościeli, 
poduszek, naciągaczy. To jest przeogromny problem, z którym my się będziemy 
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musieli zmierzyć. Seniorzy są bardzo naciągani na kredyty i później trafiają do nas 
z umową fikcyjną i my się musimy człowiekiem zając bo się okazuje, Ŝe mieszkanie 
nie jego, pieniędzy nie ma itd. Więc szkolenia z tej asertywności są ogromnie 
potrzebne i o to apelujemy.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Rzeczywiście niektórzy mają po 5, 6 kredytów i nie mają z czego spłacać. Same 
banki proponują im róŜne poŜyczki, człowiek nie wie o co chodzi, podpisuje umowę 
i potem nie ma z czego spłacać. TakŜe jest to bardzo waŜny wątek. Bardzo paniom 
dziękuję za przedstawienie tematu.  
 
 

    PUNKT 8 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja  
 
Nie było spraw bieŜących i korespondencji.  
 
Na tym posiedzenie zakończono. Godz. 17:45.  
 
 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 
i Ochrony Zdrowia 

 
     Beata Dunajewska – Daszczyńska 
 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 
 
      
 
 


